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STYRET: 
Leder Solvor Nærland 

Tlf 55 31 37 84 Mob 481 18 971 
e-post: solvor@shibaliv.com 

 
Nestleder Torstein Gleditsch 

 Mob  958 06 490 
e-post:  torstein@gleditsch.net  

 

Sekretær Lisbeth Høyem 
Klubbens adresse:   

Leiraplassan 6, 7710 Sparbu  
 Mob 917 16 284 

e-post: shiba@akinuba.no 
 

Kasserer Terje Håheim 
Mob 918 25 497 

e-post: terje.haheim@bouvet.no 
Styremedlem Torbjørn Ellingsen 

 Mob 994 70 727 
Styremedlem Johanne Bertling 

Mob  918 27 178 
 e-post: johanne.bertling@gmail.com 

 
 Styremedlem Gro Mandt 

Tlf 55 95 12 41 Mob 958 33 427 
 e-post: gro.mandt@bm.uib.no 

 

Varamedlemmer 
Lone Fillipsen 

e-post:  hfilips@online.no 
Eirik Knudsen   

e-post:  eirik@shibatroll.com 
Eivind Mjærum 

e-post: eivind.mjaerum@mjaerumhogda.no 

KONTAKTPERSONER: 
Sørlandet Bente K. Pedersen 

Tlf 37 04 15 34 Mob 993 85 748 
e-post: habagou@tele2.no 

 

Østlandet og utstilling 
Laila Nagel 

Tlf 33 05 88 83 Mob 916 68 579 
e-post: l-nag@online.no 

 

Vestlandet Christen Lang 
Tlf 55 95 17 01 Mob 909 81 295 

e-post: chr-lan@online.no 
 

Midt-Norge og lydighet 
Sissel Skjelbred 

 Tlf 74 14 32 69 Mob 975 67 022 
e-post: k-svends@online.no 

 

Nord-Norge Lone Fillipsen 
 Tlf 77 68 05 97 Mob 995 94 074 

e-post: hfilips@online.no 
 

Agility Lise Komisrud 
Tlf 63 96 99 78 Mob 916 87 047 

e-post: lisekom@online.no 
 

Bruks Halvor Størmer 
Mob 913 29 027 

e-post: halvor.stormer@nfk.no 
 

Valpeformidler 
Ingrid Hofflund-Nystad 

Mob 474 15 152 
valpeformidler@gmail.com 

 

Sunnhetsutvalget 
Leder: Lisbeth Høyem. 

Christen Lang, Eivind Mjærum, 
Solvor Nærland. 
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N S Uch NV-00 Soldoggenôs Chimpira 
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BAKSIDEN 
Vinner av fotokonkurransen 2009 
Foto: Kim G. Skytte 

 

UTGIVELSESPLAN 
Nr. 1 Mars (Manusfrist 15/2) 
Nr. 2 Juni (Manusfrist 15/5) 
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Nr. 4 Desember (Manusfrist 15/11) 
 

ANNONSEPRISER 
Helside i enkeltnummer 100,- 
Helside helårsannonse  300,- 
Halvside i enkeltnummer 75,- 
Halvside helårsannonse 250,- 
Kommersielle annonser: 3x pris 
 

MEDLEMSKAP 
Kontakt kasserer for priser og 
fremgangsmåte. 
 

STOFF TIL SHIB-A-VISA 
sendes Lisbeth Høyem, 
Leiraplassen 6,  7710 Sparbu 
E-post  lisbeth@akinuba.no 
Bilder ønskes i jpg og min 300dpi 
Redaktøren forbeholder seg retten 
til å bruke, redigere og forkorte 
innsendt materiale. 
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Vi skal igjen avslutte et år, og det faller naturlig å tenke tilbake. 
 

Noen av oss har mistet en høyt elsket shiba i året som snart er over. 
Det er lett å bli trist ved tanken på savnet. Men heldigvis huskes også 
alle de gode og kjære opplevelsene man har hatt sammen med 
hunden og som man absolutt ikke ville være foruten. Så tristheten blir 
byttet ut med takknemlighet.  
 

Andre har startet samlivet med en aldeles ny shiba, som regel en liten 
valp som står ved starten av livet sitt. Også jeg og min gamle 
gjenlevende shiba trenger nærheten og gleden med en ny valp i huset. 
Men tiden for dette må kjennes riktig. Det har den ikke gjort ennå. 
 
Den viktigste enkeltsak i klubbsammenheng dette året, er at vi endelig 
har fått et rasekompendium for shiba. Det er både godkjent av NKK og 
trykket i nydelig hefte til dommerne og for salg til alle interesserte. Vi 
har søkt NKK om å få arrangere et dommerseminar i 2010 med 
bakgrunn i rasekompendiumet. 
 
En minst like viktig sak neste år, håper vi blir å realisere den lenge 
planlagte helsekartleggingen i rasen. Vi ønsker å gjøre dette via 
veterinærhøgskolens webbaserte system, og har allerede vært i 
kontakt med professor Frode Lingaas. Endelig vedtak er avhengig av 
pris. Saken blir avgjort i løpet av de neste par ukene. Les mer om dette 
et annet sted i bladet. 
 
Jeg vil ønske alle medlemmer og shibaer en god jul og et godt nytt år! 
For hundenes del håper jeg også på en fredelig og rakettfri nyttårstid. 
 
Samtidig vil jeg takke alle som har utført en jobb for klubben gjennom 
styreverv og andre verv, som kontaktperson, eller som medlem av en 
komité eller et utvalg. Tusen takk! 
 
 
Solvor 
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Nok et nummer av Shib-a-visa er ferdig! Det er like godt hver gang jeg lager original for trykking. 
Jeg er ikke alltid like fornøyd med kvaliteten på det ferdige bladet . Derfor håper jeg å snart få tid 
til å lære meg et bedre programé Men det er vel ikke mulig å utvide julen med noe dager? 
 

Hjemmesiden vår har fått ny design. Et prosjekt som har tatt nesten 3 å r. Til slutt spurte jeg Dan 
Ove, som har laget andre ting for meg også. Så nå er siden ute, og den er alt  jeg håpet på! Den 
er enda ikke helt ferdig, men jeg håper å få lagt ut alle galleriene og redigere alle artiklene i 
julen. Følg med! 
 

I klubbsammenheng er det en glede å offentliggjøre HELSEUNDERSØKELSEN! Dette har vi ventet 
på lenge! Endelig skal vi få et bilde av hvordan helsen til våre shibaer egentlig er, og det i 
samarbeid med Norges veterinærhøyskole og Frode Lingaas, en person jeg har stor respekt for. 
JEG HÅPER ALLE SHIBAEIERE DELTAR!  
 

Årets store hundehappening var større enn noen gang! Aldri før har det vært så stor deltakelse 
på Norsk Vinner. Og det var nesten litt for mye, i alle fall for meg. Så mye folk, så mye trengsel. 
Det var ikke koselig. Men likevel er det OK, for man mßter jo òalleò her. Utstillere jeg har hatt i 
ringen, venner med andre raser og mange shibainteresserte. Og når man får stå på stand, så blir 
det mye shibaprat. 
 

For egen del ble resultatene over all forventning. Akita Eikou ble BIM/NV-09 i sterk konkurranse 
med en vakker tispe som nettopp har kommet fra Japan. Det var spennende å stå ringside og 
følge bedømmelsen, men min handler, Hege, er vant med akita, så det gikk veldig bra. I 
shibaringen gikk jeg selv meg Makka, siden det ikke er like mye løping i så stor fart her. Og 
Makka sjarmerte dommeren, og kalles n¬ bare òlilla, gummanò. Det ble ingen plassering i BTK, 
men det var helt OK. Det var mange pene tisper her i år! Og når hun ble BIR -veteran, tenkte jeg 
bare å reise hjem. Men jeg fikk noen ord med dommeren da jeg hentet kritikken, og han ba meg 
pent om å stille i store ringe n, så da måtte jeg jo bli igjen.  
 

Det ble en veldig lang dagé. Veteranene ble ikke ropt opp til oppsamlingsringen før cirka kl 18.00 
og så måtte vi vente enda lengre før det ble vår tur. De fleste andre veteranene var 
òungdommerò, stort sett fßdt i -00 eller -01, så de var veldig spreke i forhold til Makka, som tross 
alt er nesten 12. Jeg hadde derfor ingen forventinger da jeg løp inn i ringen, og da dommeren 
raskt plukket ut 4 hunder langt frem i rekken og klappet litt, var jeg på tur ut. Men dommeren 
plukket med seg to ekstra hunder; Makka og en basenji. Dermed var vi 6 kandidater til 4 
plasseringer. DA fikk jeg pulsé 
 

Dommeren ville se de 6 semifinalistene en gang til, og jeg tror ikke jeg pustet mens jeg løp der, i 
den mørke salen, bare opplyst av en bevegelig lyskaster. Og å så stå der og vente mens 
dommeren plasserer og resultatene bringes til speakeré Grusomt. Det var da godt ¬ hßre 
stemmen til noen kjente et sted ute i mßrket. Da speaker sa òP¬ 4. plass vil dommeren se shibaò, 
må jeg innrømme at jeg f ikk noen tårer i øyekroken. Det var også godt å få gratulasjoner fra 
kjentfolk på tur ut av ringen. Toril Smith-Olsen jublet og tok bølgen for oss. Tusen takk!!!  
 

Jeg kunne sikkert kjørt ganske langt på adrenalinkicket, men jeg valgte å ta en ekstra 
overnatting. Og turen hjem på mandag gikk lekende lett, selv om det var stedvis dårlige 

kjøreforhold. Utrolig hvor det  hjelper på humøret med en BIS-plassering J Så nå henger 

rosetten på hedersplass i stua, og der skal den få henge til over jul!  
 

Kos dere med bladet og  feir jul og nytt år med måte           -Lisbeth  
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Helseundersøkelse i shibarasen 
 
Shibaen oppfattes som en meget frisk hunderase. Men er dette riktig? Bare en kvalitetssikret 
helsekartleging kan bekrefte det. Under forutsetning av at det ikke blir for dyrt, vil styret den 
17. desember vedta å sette igang en slik undersøkelse. 
 
Vi ønsker å bruke professor Frode Lingaas sin webbaserte helseundersøkelse som nå er klar ς 
og allerede utprøved i en rase. Flere nye raser står i kø.  
 
I telefonsamtale med Frode Lingaas har vi fått vite følgende: 

- Undersøkelsen besvares på internett, og er 3-delt. 
- Eieren må identifisere seg selv og hunden, men denne identifiseringen vil ikke bli 

gjort kjent for klubben. Man må også godta at veterinærhøgskolen kan ta kontakt 
hvis det viser seg å være noe de ønsker å undersøke nærmere/ta prøve av. 

- Andre del er en helsedel, og klubben kan komme med forslag til helsespørsmål man 
ønsker å få kartlagt. 

- Tredje del kartlegger atferd. 
 
Skjemaet består mest av ja/nei-spørsmål. Det er også noen graderte spørsmål (5 grader). 
Frode Lingaas/Veterinærhøgskolen behandler dataene som kommer inn i helsedelen og 
atferdsdelen, og presenterer resultatet for klubben. Hvis det skulle vise seg at rasen har et 
konkret problem, kan vi få oppfølging fra veterinærhøgskolen f.eks. ved å utvikle 
rasespesifikke tester. 
 
En helseundersøkelse skal ikke bare besvares av klubbens medlemmer. Det er viktig at flest 
mulig nåværende og tidligere shibaeiere svarer på spørsmål om sine hunder, også hunder som 
nå er døde. Utfordringen vår blir å finne fram til alle disse personene, og å motivere flest 
mulig til å delta. For noen kan det være en utfordring at undersøkelsen må besvares på 
internett. Ikke alle har PC eller er bekvem med å bruke den. Vi håper likevel at også disse vil 
delta ved å søke hjelp. 
 
Prisen for denne webbaserte helsekartleggingen kommer på minst 10 000 kr, antakelig en del 
mer. Klubben har god økonomi, og vi har opp til flere årsmøtevedtak på at en slik kartlegging 
skal gjennomføres. Det er ikke et mål i seg selv å ha store oppsparte midler, men det er et mål 
å ha frihet til å gjøre ting som dette. Selv om vi har god økonomi, blir det likevel et stort 
økonomisk løft for klubben. 
 
Ved å benytte veterinærhøgskolen sin kvalitetssikrede kartlegging, vet vi at undersøkelsen og 
analysen blir profesjonelt gjennomført. Og vi kan få oppfølging dersom det skulle bli avdekket 
et helseproblem i rasen. For noen kan det være greit å vite at ingen i klubben vil få kjennskap 
til hvilke hunder som har spesielle helseproblem. 

 
Vi må få vite konkret pris på denne webbaserte helsekartleggingen før styremøtet den 17. 
desember, slik at vedtak kan fattes da. Styret kommer til å orientere om vedtak og om 
eventuelle tiltak i den forbindelse på klubbens nettside i påvente av at Shib-A-Visa nr 1 
kommer ut i 2010. Så følg med på www.norskshibaklubb.net. 
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Selv om det på nåværende tidspunkt ikke er endelig avgjort at vi skal kjøpe denne 
helsekartleggingen, ønsker styret å få forslag og innspill fra shibaeiere og oppdrettere til 
konkrete spørsmål innen helse og atferd som bør være med. Har din egen shiba bestemte 
helselidelser eller atferdsproblem? Eller kjenner du til andre som har det? Har du som 
shibaoppdretter erfaring eller kjennskap til bestemte lidelser eller mentale problem i rasen? 
La styret få kjennskap til dette, slik at de blir med i kartleggingen. 
 

- Konkrete forslag til undersøkelsen kan sendes til Sunnhetsutvalget ved Solvor 
Nærland. Frist 3. januar 2010! 

- Ønskes den informasjonen som legges ut på nettsiden direkte (av de som ikke har 
PC), kan Sunnhetsutvalget ved Lisbeth Høyem kontaktes 

- E-postadresser, postadresser og telefonnummer til begge finnes under Styret og 
under Sunnhetsutvalget 

 
Solvor Nærland 
leder 

 

 

 

 
C-moment i vintersport                                    Foto Torstein Gleditsch
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VIKTIG MELDING!!!! 
 

 

 
STYRET HAR 9/12-09 VEDTATT Å GJENNOMFØRE 

HELSEUNDERSØKELSEN I JANUAR-MARS 2010. 
 

 
HELSEUNDERSØKELSEN ÅPNER 15. JANUAR 2010 

OG VI HÅPER ALLE SHIBAEIERE VIL DELTA, BÅDE 

MED SINE NÅVÆRENDE OG EVT TIDLIGERE HUNDER. 
 

 
Kjenner du noen som har, eller har hatt, shiba, 

men som ikke er medlemmer i klubben, be dem delta! 
 

 
HELSEUNDERSØKELSEN VIL DU FINNE PÅ 

WWW.HUNDOGHELSE.NO  

OG PASSORDET ER òSHIBAHELSEò 

 

Du må ha hundens registreringsnummer tilgjengelig. 
 

For oppdatering om prosjektet, følg med på klubbens hjemmeside! 
 

NVHs helseundersøkelse vil også bli omtalt i neste Hundesport! 
 

 
FOR Å FÅ ET KORREKT BILDE AV RASENS HELSE, 

 ER DET VIKTIG AT OGSÅ DE SOM HAR HELT FRISKE  

HUNDER SVARER PÅ UNDERSØKELSEN!!! 
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REFERAT FRA STYREMØTE I NSK 17. SEPTEMBER 2009 
Tilstede: Terje, Lisbeth, Gro, Eivind, Torstein, Torbjørn, Solvor   
Forfall: Johanne, Lone, Eirik 
 

Sak 46/09 Post/Info 

¶ Rusken aksjonen i Oslo ble tatt til orientering  

¶ Rasekompendiet er nå sendt til NKK (4+2), dommere, fagkomité og andre 
som bidro pluss styret. I tillegg er bestilte/betalte hefter utsendt. Også 
nettutgaven er nå på plass.  

 

Sak 47/09 Økonomi 
Kasserer har ut fra regnskap pr. 17.09.09 justert budsjettet til å komme ut med omlag 
4.000 i pluss ved årsskiftet. Utgifter og inntekter på rasekompendiet er da innarbeidet, 
noe det ikke var ved fastsettelse av budsjettet for 2009. 
Likviditeten i klubben er meget god.. 
Pr. 17.09.09 har klubben 262 betalende medlemmer. 
 

Sak 48/09 Dommerkonferansen 
Styret diskuterte ulike alternativ med hensyn til rammer: 

¶ dommerkveld i AHFs regi (= Autoriserte Hundedommeres Forening) eller en 
hel dags seminar i Shibaklubbens egen regi?  

¶ NKKs lokaler for å få billigst mulig løsning, eller Gardermoen, som er mer 
sentralt for tilreisende, for å kunne utnytte tiden bedre?  

¶ valg av en konkret dato for arrangementet  
 

Etter å ha drøftet fordeler og ulemper med de ulike alternativene, kom styret til at: 
En dommerkveld på NKKs lokaler gir oss for knapp tid til den grundige 
gjennomgangen vi ønsker. Sekretær mener at NKK har avtale med et hotell nær 
Gardermoen, og vi må finne ut hvilket. Ved å legge konferansen til en lørdag uten 
noen terminfestede aktiviteter, er det mulig for de fleste langveisfarende dommerne 
pluss NSKs egne styremedlemmer å delta uten permisjon fra jobb. Det gjør det også 
mulig for oss å arrangere noe sosialt etterpå. 
 

Ut fra dette ble følgende vedtak fattet: 
Vi søker NKK om å få arrangere dommerkonferansen i NSKs regi lørdag 6. februar 
2010 i tidsrommet kl 10 ï kl 17 (inkl. lunsj). Denne datoen foregår ingen terminfestet 
utstilling i Norge eller Sverige. Sted: et lokale ved Gardermoen. 
Eivind skriver utkast til søknad, som skal sendes NKK innen 1. oktober. 
 
Sak 49/09 Hundetorg + raseparade under Dogs4All 
Terje påtok seg ansvaret for organiseringen, og får hjelp av Torstein og Lisbeth. 
Dogs4All avvikles på Lillestrøm i helgen 28. ï 29. november. Vi trenger hjelp fra 
medlemmer som kan bidra på Hundetorget i økter begge dager, og også noen som 
kan stille med shiba i raseparaden begge dager. Ta kontakt med Terje. 
 
Sak 50/09 Sponsoravtaler/ eksterne annonsører 
Styret hadde fått et forslag om å knytte allianse med et bestemt komersielt foretak.  
Det var ønsket at bedriften får informere og annonsere på NSKs nettside mot 
gjenytelser for våre medlemmer. 
Styret så store betenkeligheter ved å skulle velge samarbeid med bestemte 
komersielle foretak, særlig på områder der våre medlemmers preferanse er sprikende. 
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Vedtak: Styret holder fast ved tidligere prinsipp om å ikke formidle tilbud fra eksterne 
arrangører på vår nettside, og føyer til at NSKs nettside skal være fri for reklame og 
annonser fra komersielle foretak. 
 

I medlemsbladet Shib-A-Visa kan komersielle foretak kjøpe annonser for en pris som 
er 3 ganger den prisen klubbens medlemmer må betale. Pr i dag er annonseprisen 
100 kr for 1/1 side for medlemmer og 300 kr for 1/1 side for andre. 
 
Sak 51/09 Juleannonse i Hundesport 
Vi kjøper 1/1 side også i år, og inviterer våre oppdrettere og andre medlemmer til å 
delta. Prisen er 5250 + moms, som dekkes av de som deltar i annonsen (Pris pr 
deltaker har tidligere blir rundt 255 kr hvis 26 deltakere). Frist for kjøp av annonseplass 
er 1. oktober. Lisbeth lager oppsettet. Frist for å sende den til Hundesport er 15. 
oktober. 
 
Sak 52/09 Endringer i poengsystemet for Årets utstillingsshiba 
Gammelt poengsystem er basert på følgende antall deltakere: 
1. 1-8 hunder (tanken var at dette skulle være vanlige nasjonale utstillinger) 
2. 9-16 hunder (tanken var at dette skulle være NKK-utstillinger) 
3. over 17 hunder (tanken var at dette skulle være rasespesialen) 
Deltakerantallet har generelt økt, og det har blitt lettere å få doble poeng enn det som 
var intensjonen. Det er derfor på tide å revidere antall deltakere innenfor hvert trinn.  
 
Styret diskuterte også et forslag om å innføre et 4. trinn, med deltakerantall over 31 
hunder. Dette forslaget ble nedstemt fordi det ville ha ført til at hele årskonkurransen 
ville blitt avgjort på Japanspesialen. Det ville ikke ha vært mulig å nå igjen poengene 
for noen andre. 
 
Vedtak:  
Poengsystemet for Årets utstillingsshiba blir fra 1. januar 2010 basert på følgende 
antall deltakere: 
1. 1-12 hunder 
2. 13-27 hunder 
3. over 28 hunder 
At endringer i dette poengsystemet skal tre i kraft fra 1. januar, er styrt av vedtak i sak 
35/07 
 
Sak 53/09 Eventuelt 

a. P.g.a. endret arbeidstid for en av styrets vararepresentanter, gjorde styret 
vedtak om å forskyve de neste styremøter til torsdager i uker med oddetall: 
- torsdag 22. oktober 
- torsdag 19. november 
- torsdag 17. desember  

b. Vi har fra NKK fått til høring forslag til endring i Etiske grunnregler for avl og 
oppdrett. Forslaget kom til leder og sekretær ett par timer før styremøtet, og 
vi har derfor ikke studert det ennå. Forslaget sendes resten av styret, og tas 
opp på neste møte. Høringsfrist er 1. november.  

  
Solvor Nærland, referent 
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MOTIVASJONSKULER 
Gro Mandt 

 
Det begynte med gamle, blinde Alex ς vår vesle svartpelsede Lhasa Apso som trengte 
aktivisering. Han var født blind, men klarte seg etter forholdene bra gjennom et langt 
liv i sin mørke verden. I unge år fulgte han ivrig med resten av Apso-flokken på tur ς i 
kobbel der det var biler eller andre farer som kunne lure på en liten hund, men på 
stiene i marka fikk han gå fritt etter litt trening i dobbeltkobbel med en gammel 
hundetante.  
 

 
 
Men etter som alderen røynet på ς han nådde å bli 14,5 år gammel ς ble han mindre 
og mindre motivert til å bli med på tur. Han ble stivbeint og tung og treg i kroppen, 
og viste tydelig at han var godt fornøyd med noen lufteturer i hagen og ellers 
slumring i kurven eller under bordet. Fikk vi narret han med oss utenfor hageporten, 
nektet han å gå etter noen titalls meter ς men var desto raskere på hjemvegen. En 
bratt trapp mellom første og andre etasje i heimen ble stadig vanskeligere å forsere 
for ham, særlig oppover, og stadig oftere måtte vi forbarme oss og bære ham. Vi 
klaget vår nød til fastveterinæren vår, for selv om bikkja var gammel og etter hvert 
nokså mett av dage, mente vi at han trengte litt aktiviserende mosjon. Hennes råd 
var å strø noen håndfuller av fòrkulene hans utover gulvet og la ham snuse seg fram 
til dem. Det var  en dobbelt bonus: han måtte bruke hodet samtidig som han var 
nødt til å røre på seg for å få tak i godsakene! 
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Da den lettbeinte Shibavalpen kom i huset, ble det en liten oppblomstring for Alex. 
Én ting var at hun oppfordret ham ς og noen ganger lyktes ς til lek. En annen ting var 
at han måtte skjerpe seg når fòrkulene ble strødd utover, for ikke bare var valpen 
raskere enn ham, hun kunne også se hvor kulene lå. Og Hime syntes at dette var en 
festlig lek! De var et syn der de jaktet på byttet i kroker og mellom  stolbein ς den 
svartpelsede og litt klossete gammelhunden og den smekre, rødgyldne valpejenta!  
 

Da Alex til slutt må gi tapt for alder og sykdom, og Hime ble enehund, viste det seg at 
motivasjonskulene hadde et uant brukspotensial. For Hime er en egenrådig liten 
dame, som har helt bestemte meninger om hva hun vil og ikke vil - især det siste. Og 
dette kan arte seg på så mange slags vis, der det er behov for ekstra motivasjon. Hun 
ser nemlig ingen grunn til å komme på innkalling hvis hun ikke skjønner at hun kan 
ha fordeler av det - ǎƻƳ ƻƳ Ƙǳƴ ǘŜƴƪŜǊ έIǾŀ ŜǊ ŘŜǘ ǾŜǊŘǘ ƘǾƛǎ ƧŜƎ ƪƻƳƳŜǊΣ ŘŀΚέΦ 
 

Et eksempel er morgenritualet. Hime synes i utgangspunktet at matmor står alt for 
tidlig opp om morgenen ς det er jo nesten natt ennå, og det er så deilig og varmt 
mellom de myke teppene i kurven!  Når matmor attpå til roper på henne om at det 
er tid for morgenturen, krøller hun seg enda bedre sammen og putter nesa godt inn 
under labbene. Da er det matmor griper til motivasjonskulene. En liten neve fra 
dagsrasjonen av fòrkuler som kastes skramlende ned trappa fra andre etasje, setter 
fart på syvsoveren. Ivrig spiser hun seg fra trappetrinn til trappetrinn ς for av en eller 
annen grunn smaker fòrkulene mye bedre på den måten enn når de ligger i 
matskåla. Og har hun først kommet til utgangsdøra, er det likevel ikke så ille å gå ut, 
selv når det regner. Gevinsten for matmor er at hun slipper å mase og kanskje kjefte 
på bikkja fordi hun er ulydig.  
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Også når vi går på tur, kan det være behov for motiverende tiltak. Hime har det med 
å springe opp på knauser eller store steiner, der hun setter seg godt til rette og skuer 
ut over landskapet og inn i uendeligheten. Det er som om hun faller i transe ς hun er 
i hvert fall tapt for denne verden og totalt innkallingsdøv. Det nytter heller ikke å 
nappe i båndet ς da bare hufser hun litt på seg, sender matmor et skjevt blikk og blir 
sittende. Da er det motivasjonkulene kommer til nytte. Det vil si ς ute i naturen er 
fòrkulene erstattet med små treningsgodbiter. Og når matmor kaster en slik og med 
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ƘǄƎ ǎǘŜƳƳŜ ǊƻǇŜǊ έFINNΗΗέΣ ǾňƪƴŜǊ IƛƳŜ ǎƻƳ Ŝǘ ǎƪǳŘŘ ŦǊŀ ǘǊŀƴsetilstanden og farer 
av gårde på leit etter godisen! Og som ved et under finner hun den hver gang, for 
her ute i det fri er det jo ikke som på stuegulvet hjemme. Her havner 
motivasjonssnacksen inne i høgt gress eller innunder en busk. Men uansett hvor liten 
den er, snuser og søker hun iherdig rundt der hun mistenker at den kan være, og er 
tydelig veldig fornøyd med seg ǎŜƭǾ ƴňǊ Ƙǳƴ ƪŀƴ ǘȅƎƎŜ ŘŜƴ ƛ ǎŜƎΦ {ň ŘŜƴ έŦƛƴƴŜ-ƭŜƪŜƴέ 
er en dobbel bonus for både hund og eier ς matmor slipper å stresse, og bikkja får 
bruke nesa si. 
 
Behovet for motivasjonskuler har avtatt etter som Hime ςi hvert fall til en viss grad - 
er kommet til sjels år og alder. Hun er blitt mer medgjørlig om morgenen ς har vel 
skjønt at hun likevel ikke slipper unna ς men trenger fortsatt litt ekstra oppmuntring 
for å løsrive seg fra dynene. Og i mange av dagliglivets situasjoner må hun tenke seg 
om både vel og lenge før hun kan avgjøre om det er verdt anstrengelsen å gjøre som 
matmor vil. Ikke sjelden er resultatet at kroppsspråket hennes tydelig forteller at 
έNæh ...det gidder jeg ikkeΗέΦ 5ŀ ƪŀƴ ŘŜǘ ƘŜƴŘŜ ŀǘ ƳƻǘƛǾŀǎƧƻƴǎƪǳƭŜ-metoden må tas i 
bruk.  
 
Men i stedet for å være en oppfordring til å gjøre en handling, har motivasjonskulene 
stort sett gått over til å bli en belønning for riktig atferd, bl.a. i samband med den 
smule lydighetstrening vi bedriver.  

 

SE HVOR FIN GENSER JEG HAR!!! 

 
Det finnes tydeligvis mange strikkekyndige i shibamiljøet, og SteinTore Ulleberg-

Bøhmer viser frem sin flotte shibagenser.
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REFERAT FRA STYREMØTE I NSK 22. OKTOBER 2009 
Tilstede: Terje, Gro, Eivind, Lone, Torstein, Eirik og Solvor 
Forfall: Lisbeth og Torbjørn 
 
Sak 54/09 Post/info 

a. NKK varsler høring om nye lover. Hovedstyret vil fremme forslag til revisjon 
av klubbens lover ved representantskapsmøte i 2010. Det er planlagt å sende 
ut et lovforslag på høring senest 4. desember, med høringsfrist 8. februar 
2010.  

b. Per Kr. Andersen har søkt om å få utvidet sin autorisasjon, og klubben har 
sagt ja. Styret tar til etterretning at svar er gitt, og gir sin tilslutning. Men styret 
ønsker prinsippielt å få slike søknader til behandling før svar blir gitt.  

 
Sak 55/09 Økonomi 
Estimert overskudd er noe redusert fra forrige styremøte, bl.a. på grunn av høyere 
utgifter til Dogs4All. Likviditeten er fortsatt god. 
 
Sak 56/09 Opprykk av varamedlem til styremedlem 
Johanne Bertling har meldt seg ut av klubben, og går dermed ut som styremedlem. 
Styret utnevner varamedlemmet Lone Fillipsen som nytt fast styremedlem fram til 
årsmøtet. Nord-Norge er dermed fortsatt representert. Årsmøte 2010 må foreta 
suppleringsvalg for gjenstående år av valgperioden. 
 
Sak 57/09 Dommerkonferansen 
Søknaden til NKK er ennå ikke sendt. Den vil bli sendt innen 1. november. 
 
Sak 58/09 Evaluering av distriktskontaktordningen 
Årsmøte 2009 vedtok å evaluere distriktskontaktordningen sammen med 
distriktskontaktene. Johanne Bertling og Gro Mandt fikk av styret i oppdrag å ta 
kontakt med distriktskontaktene, og laget en liste med spørsmål til dem. Seinere trakk 
Johanne seg, og Gro fullførte arbeidet alene. Gro hadde utformet en grundig og 
oversiktelig sammenfatning av svarene, og denne var før møtet sendt styret. 
 
Kort om svarene: 
- 3 av 5 distriktskontakter har svart 
- distriktskontaktene anser seg som et bindeledd mellom klubb og medlemmer 
- medlemmene etterspør først og fremst informasjon om rasen, tur og treff 
- klubben har få medlemmer, og disse bor spredt over store geografiske avstander 
- mange shibaeiere er ikke medlemmer av klubben, og klubbens informasjon når 
derfor ikke disse 
- distriktskontaktene mener det først og fremst bør satses på aktiviteter som er 
spesielle for rasen, og f.eks. foredrag om hunderelaterte emner (forutsetter økonomisk 
støtte) 
- alle distriktskontaktene som har svart, mener at det er behov for ordningen, og alle 
ønsker å fortsette i vervet 
 
Styret drøftet innholdet i evalueringen, og særlig hva som kan gjøres for å nå de som 
ikke er medlemmer. Oppdretterne blir bedt om å informere nye valpekjøpere om 
klubben og oppfordre dem om å melde seg inn. Styret (ved leder og sekretær) har 
dessuten tilgang på eierdata på DogWeb, og kan dermed finne fram til nye shibaeiere. 
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Styret vil vurdere om vi skal ta egen kontakt med dem. Også tanken om egne 
valpekurs i distriktene ble såvidt drøftet: 
Gjennom egne valpekurs kunne vi gitt nye shibaeierne opplæring og veiledning i 
hvordan det er lurt å samhandle med valpen og trene i samsvar med shibaens 
personlighet og adferd. Det kunne vært en veksling mellom teori om shiba og praksis. 
Ved å avslutte kurset med en enkel innføring og smakebit i de former for hundesport vi 
har i Norge, får valpeeierne hjelp til å finne ut hva de evt vil trene videre i innen de 
ordinære lokale hundeklubbene. Problemet er at det i noen distrikt er få nye shibaeiere 
i halvåret, og at disse ofte bor spredt. Antakelig måtte slike kurs ha blitt arrangert i 
helg, slik at folk kunne reise. 
 
Styret vil tenke nøyere gjennom om dette er noe vi skal jobbe mer med, og vil også 
etterlyse medlemmenes tanker og forslag vedrørende distriktskontakt-ordningen. 
 
Sak 59/09 Forventninger til klubbens rolle 
Hvilke forventninger har vi til en raseklubb og til forholdet til andre hundeklubber? Hva 
skal raseklubben ta seg av selv, og hva skal overlates til andre klubber og 
organisasjoner? 
 
Styret vil oppfordre medlemmer til å ta egne initiativ/igangsette aktiviteter som kan 
være til glede for flere. Dette kan f.eks.være en samling eller diskusjonsforum for 
shibaeiere som driver med jakt eller lydighet. Forøvrig trenger styret å tenke mer 
konkret på saken, men vil komme tilbake til den. 
 
Sak 60/09 Nye raser inn i NSK? 
Styret vil jobbe med en søknad til NKK om å bli raseklubb for de små japanske rasene 
Shikoku, Hokkaido, Kishu og Kai. Disse omfattes nå av R.U.R (Raser uten raseklubb) i 
Norge. For å kunne invitere f.eks. Shikoku eller Hokkaido til Shibaspesialen, må vi 
invitere alle rasene i R.U.R. i gruppe 5, dvs også raser uten tilknytning til Japan. Dette 
unngår vi dersom de opptas i Shibaklubben. 
 
Denne saken må behandles endelig på årsmøtet i NSK, men vi håper et styrevedtak 
kan få NKK til også å la oss ta med japanske spisshundraser uten raseklubb på 
Japanspesialen 2010. 
 
Det kan dessuten etterhvert komme hunder av disse rasene til Norge, siden de finnes i 
andre nordiske land. Disse rasene er så små at det vil være vanskelig for dem å kunne 
starte sin egen raseklubb. Dette krever minst 50 medlemmer. 
 
Sak 61/09 NKKs forslag til nye etiske grunnregler for avl og oppdrett 
Følgende forslag er fremmet av Sunnhetsutvalget i NKK: 
a. Innavl. I pkt 2 tilføyes følgende: Det skal ikke foretas paringer mellom søsken, 
far/datter, mor/sønn eller tilsvarende tette paringer. Halvsøskenparinger eller paringer 
med tilsvarende innavlsgrad bør unngås. Innavlsgraden beregnes på grunnlag av en 6 
generasjoners stamtavle; ved bruk av importer brukes de stamtavleopplysningene som 
er tilgjengelig i 4-6 generasjoner. 
Styret gir sin tilslutning til dette forslaget. Hvis det skal gis dispensasjon ved tjuvparing, 
kan kullet bare registreres med avlsforbud. 
Følgende forslag er fremmet av Sunnhetsutvalget i NKK: 
b.  Tispas alder ved første paring. Pkt 7,2. ledd forandres til følgende: Tispen skal 
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være minst 18 mnd på paringstidspunktet. Dersom raseklubben anbefaler at tispen bør 
være eldre enn 18 mnd ved første paring, bør dette overholdes. 
Styret er enig i innskjerpingen, og sender sin tilslutning til forslaget til NKKs 
Sunnhetsutvalg. 
 
Sak 62/09 NKKs registrering av farger på shiba 
Styret er av et medlem bedt om å ta opp med NKK og med oppdretterne at 
shibavalper skal registreres med farger slik de er beskrevet i rasestandard og 
klubbens nye rasekompendium.  
 
På baksiden av skjemaet som brukes av oppdrettere ved registering av valper, står det 
at valpens farge skal angis slik den er beskrevet i rasens standard. 
I standard for shiba står fargene beskrevet slik: FCI standard: rød, black and tan, 
sesam, sort sesam, rød sesam. Urajiro er betegnelsen på de kremfargede tegningene, 
og alle farger skal ha Urajiro. 
 
Styret ønsker at alle shibavalper registreres med fargene slik de står skrevet i den 
japanske standarden og i NSKs rasekompendium. Det skaper forvirring at valper med 
lik farge registreres som rød av en oppdretter og som rød/krem av en annen, og at 
andre valper med lik farge registeres som black/tan av en oppdretter og sort/tan/krem 
av en annen. Også i dagligtale omtales shibaens farger som hhv rød, black & tan og 
sesam. 
 
Selv om oppdrettere har andre oppfatninger om hva som er mest beskrivende eller 
korrekt, ber styret alle om å bruke de samme fargebetegnelsene ved registrering, dvs 
rød, black & tan og sesam. Vi har også fått vite at disse betegnelsene blir brukt av alle 
oppdretterne i Sverige. 
 
Når ikke identiske betegnelser blir brukt av alle oppdrettere ved registrering, vil det 
dessuten føre til problemer ved evt søk etter fargekriterier på DogWeb o.l. 
Styret vil i første omgang oppfordre shibaoppdrettere på klubbsiden og i 
medlemsbladet til å registrere valper med de fargebetegnelsene som benyttes i 
standarden og i rasekompendium, dvs: rød, black and tan og sesam. 
 
Sak 63/09 Rasetorg på Dogs4All 
Terje orienterte om planleggingen. Det er dekket med folk på de fleste øktene. Vi må 
betale ekstra for strßm og for strßmspotôer. Det skal trykkes opp 3 store bilder (100 x 
70) til bruk nå og seinere. 
 

Sak 64/09 Eventuelt 
Shibakalenderen blir på dobbel A4-størrelse (dvs at både foto og kalenderdel blir i A4, 
med spiral mellom). Papirkvalitet blir som i rasekompendium. 
Harriet blir bedt om å ferdigstille kalenderen etter ønsker som tidligere har kommet 
fram. Styret ber om at kalenderen er ferdig trykket i god tid før Dogs4All. 
  
Solvor Nærland, referent 
 
Vedlegg: 
 Til oppdrettere om registrering av farger på shiba 
Evaluering av distriktskontakt-ordningen 
(Vedlegg presenteres annet sed i Shib-a-visa 4-09  Red.anm) 
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SHIBAKALENDEREN 2010 KAN BESTILLES NÅ! 

 

 
 

Den er trykket på 200 gram glanset papir, har ukenummer, store tall 
og plass til å notere! 
  
Du kan bestille hos klubbens kasserer Terje Håheim:  
e-post: terje.haheim@bouvet.no. 
Telefonnr 918 25 497 
 

Kalenderen koster 200,- kr inkl. porto.  
Oppgi adresse og antall. 
 

PENGENE SETTES INN PÅ KLUBBENS KONTO 
0540.11.87369 PÅ FORSKUDD,  
OG KALENDEREN/E SENDES UT NÅR  
BETALING ER REGISTRERT! 
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REFERAT FRA STYREMØTE I NSK 19. NOVEMBER 2009 
Til stede: Terje, Lisbeth, Gro, Solvor, Eirik, Lone og Eivind   Forfall: Torstein og 
Torbjørn 
 

Sak 65/09 Post/info 
Invitasjon til utstillingsarrangørkurs i Oslo 9. og 10. desember, forelesere Dagny 
Wangensteen og Lars Blomberg. Kurset foregår på kveldstid begge dager. Ingen i 
styret ønsket å reise så langt for noen timers kveldskurs. Styret vedtok i stedet å gi 
muligheten til andre medlemmer ved å legge invitasjonen ut på nettsiden. Kurset er 
billig, 300 kr pr deltaker. Påmeldingsfrist 23. november. 
 

Sak 66/09 Økonomi 
Fortsatt overskudd med god likviditet. Vi har bestilt 100 stk Shibakalender for 2010. 
Denne vil komme fra trykkeriet i uka som kommer, og selges fra hundetorget på 
Dogs4All. Utsalgspris blir 200 kr. 
 

Sak 67/09 Høring ang interbreed-paringer 
Vi har fra NKK mottatt forslag til regler vedr krysningsavl. I forslaget legges det vekt på 
at søknad skal sendes av raseklubbens styre, og at NKK ikke forholder seg til 
oppdrettere. I søknaden må det begrunnes hvorfor. Helsesituasjonen og størrelsen i 
de to populasjonene vektlegges. Videre legges det vekt på hvilken policy rasens 
hjemland har mht interbreed-paringer av disse rasene, samt opplysninger om hvilken 
rase(r) hjemlandet registrerer disse valpene å tilhøre. 
 

NKKs forslag er at følgende settes inn på slutten av pkt 2 i NKKs Etiske grunnregler for 
avl og oppdrett: 
òFor ¬ bedre rasens fysiske og/eller mentale helse, kan raseklubben søke NKK om 
tillatelse til å pare med hund av annen rase (interbreed-paring). Hovedregelen er at en 
interbreed-paring skal være en del av et forhåndsdefinert avlsprogram. Det er 
utarbeidet regler for hva raseklubbens sßknad skal inneholde (www.nkk.no)ò 
 

Styrets vedtak: Vi mener at bare rasenes hjemland skal kunne foreta krysningsavl. 
Lisbeth besvarer høringen med denne oppfatningen i brev til NKK. 
 

Sak 68/09 Dommerkonferanse 
Eivind har konferert med NKK om et utkast til søknad. Mandag morgen, den 23. 
november,  skal ferdig underskrevet søknad om dommerkonferanse være levert NKK. 
 

Sak 69/09 Japanspesialen 2010 
De 3 klubbene som samarbeider om Japanspesialen, har dannet en felles 
utstillingskomité. Den består av 2 representanter fra hver av klubbene. Fra oss deltar 
Lisbeth og Inger Merete. Alt blir felles: felles påmelding, felles kasserer, felles kiosk 
osv. Komitéen skal ha sitt første møte før jul. Der skal det presenteres en ramme til 
fordeling av oppgaver. 
 

Sak 70/09 Nye klubbeffekter 
Eirik har fått synspunkter og ønsker fra en del medlemmer. Det ønskes at vi skal bruke 
shibabilder i stedet for klubblogo på klubbeffekter. Effekter som har vært etterspurt er: 
- utstillingsklyper 
- pins 
- gensere 

- klistremerker, spesielt med black & tan shiba 
- store klistremerker til å feste på innsiden av bilvindu 

Eirik har fått en avtale med innehaver av fimaet Zolos om 30 % i prisavslag ved kjøp 
av 50 utstillingsklyper med shibamotiv, halvparten med rød shiba og halvparten med 
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black & tan. Vanlig utsalgspris pr stk er kr 145. Med prisavslag blir vår pris kr 101,50 pr 
stk, og vi kan selge dem videre for kr 145. 
 

Styret vedtok å kjøpe disse 50 utstillingsklypene. De vil koste oss ca kr 5000 på 2009-
budsjettet. Vi må derfor vente med flere klubbeffekter. 
 

Sak 71/09 Webbasert helseundersøkelse 
Professor Frode Lingaas sin webbaserte helseundersøkelse er nå klar, og er allerede 
gjennomkjørt i en rase. Flere nye raser står i kø. Klubben må virkelig ønske slik 
kartlegging dersom oppslutningen skal bli god. Vi har pr telefon med Frode Lingaas 
fått vite følgende: 
- Undersøkelsen besvares på nett, og er 3-delt. Man må logge seg på med et passord. 
- Første del er identifisering av hund og eier (av sikkerhetsmessige årsaker). 
Identifiseringen vil ikke bli gjort kjent for klubben. Man krysser også av for at 
veterinærhøgskolen kan ta kontakt hvis det viser seg å være noe de ønsker å 
undersøke nærmere/ta prøve av. 
- Andre del er en helsedel, og klubben kan komme med forslag til helsespørsmål man 
ønsker å få kartlagt. 
- Tredje del er en atferdsdel. 
 

Kartleggingen består mest av ja/nei-spørsmål. Det er også noen graderte spørsmål (5 
grader). Frode Lingaas/Veterinærhøgskolen behandler dataene som kommer inn i 
helsedelen og atferdsdelen, og presenterer resultatet for klubben. Hvis det skulle vise 
seg at rasen har et konkret problem, kan vi få oppfølging fra veterinærhøgskolen. 
F.eks. ved å utvikle rasespesifikk gentest (gentester for samme helseproblem er ulike 
fra rase til rase). 
 

En helseundersøkelse skal ikke bare besvares av klubbens medlemmer. Det er viktig 
at flest mulig nåværende og tidligere shibaeiere svarer på spørsmål om sine hunder, 
også hunder som nå er døde. Utfordringen vår blir å finne fram til alle disse 
personene, og å motivere flest mulig til å delta. 
 

Prisen for denne webbaserte helsekartleggingen kommer på minst 10 000 kr. 
Vi har opp til flere årsmøtevedtak på at helsekartlegging skal gjennomføres, og vi har 
god økonomi i klubben. Det er ikke et mål i seg selv å ha store oppsparte midler. Men 
det er et mål å ha frihet til å gjøre ting som dette. Kostnadene kommer i 2010, og 
muligens også i 2011. Selv om vi har god økonomi, blir det likevel et stort økonomisk 
løft for klubben. 
 

Hvis vi hadde stått for undersøkelsen selv ville vi likevel måtte betale for spesielle 
oppgaver (analysering av besvarelser osv). Ved å benytte veterinærhøgskolen sin 
kvalitetssikrede kartlegging, vet vi at undersøkelsen og analysen blir profesjonelt 
gjennomført. Og vi kan få oppfølging dersom det skulle bli avdekket et helseproblem i 
rasen. 
 

I første omgang vil vi skrive en artikkel om dette i første Shib-A-Visa. Der vil vi også be 
om innspill fra eiere og oppdrettere om erfaringer/spørsmål som bør inn i 
undersøkelsen. Styret vil finne fram til alle shibaeiere på DogWeb. Styret må fordele 
denne store jobben. De som ikke er medlemmer i NSK kan tilskrives i egne brev. 
Vi må få vite sikkert hvor høy prisen på den webbaserte helsekartleggingen blir ut over 
de 10 000 før vi binder oss. 
Solvor Nærland, referent 
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Takk til alle som bidro til årets juleannonse i hundesport!  

Spesielt takk til Solvor for et supert bilde! 
Og jeg beklager at det ble brukt feil telefonnumre for kennel Negi-Inu, 

korrekte nummer er: 6399 8296 / 957 88 177. 
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SHIBA I CALIFORNIA. 
Av Christen Lang 

 
 
 
 
< BIR shiba på utstillingen 

 
I september i år, dømte jeg blant annet shiba ved Sir Francis Drake Kennel Clubs store 
utstilling for alle raser i San Rafael i California. 
 

 
BIR hunden 

Man er jo priviligert som dommer når man blir invitert til å 
dømme rundt om i verden slik jeg blir. Og det er jo spesielt 
interessant å få dømme mine egne raser, slik jeg fikk her. Jeg 
dømte nemlig også engelsk setter og lundehund. Jeg har 
dømt flere ganger tidligere i USA, men ikke på vestkysten. 
 
Sir Francis Drake Kennel Club er den lokale kennelklubben i 
dette området og i forkant av deres utstilling hadde den 
amerikanske lundehundklubben lagt sin årlige spesialutstilling 
som jeg også var invitert til å dømme. I den forbindelse holdt 
jeg et dommer- og oppdretterseminar om lundehund for 
amerikanske dommere og oppdrettere. Det var veldig 
hyggelig å oppleve den store interessen det er for vår norske 
rase i USA. Lundehund er jo en meget spesiell rase som det 
ikke er så lett å forstå seg på for en som ikke kjenner rasen. 
Som leder i Norsk Lundehund Klubbs avlsråd var det også 
veldig nyttig for meg å knytte kontakter med de amerikanske 
lundehundentusiastene. Gledelig var det også at BIR hunden 
som var amerikansk oppdrettet var av en så høy kvalitet at 
den fint kunne ha hevdet seg i Norge. 
 
Det var ikke så mange utstilte Shiba på denne utstillingen 
bare 15 hunder. Kvaliteten jevnt over var noe ujevn, men de  

beste  var av høy kvalitet. I USA har de jo ikke kvalitets bedømmelse slik vi har det her og det 
er heller ikke mulig å praktisere åpen bedømmelse. 
 
Stor ble min forbauselse da jeg etter utstillingen fikk vite at min BIR shiba var en sønnesønn av 
vår japanske import Hachiman. Han har en sønn i USA, Tenkai, som er en av de mest 
premierte shiba der borte for tiden og han var far til BIR hunden. BIM var en ung tispe med et 
vakkert utrykk. 
 


